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P r o t o k ó ł    Nr  XL/2018 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 
z dnia 30 sierpnia 2018 roku 

odbytej w sali ośrodka wczasowego  
nad Jeziorem Mochel w Kamieniu Krajeńskim 

w  godzinach  od  900  do  1225 

   
 

Sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał, ponieważ na              

15 radnych 15 jest obecnych – zgodnie z załączoną listą obecności. 
 

Otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim Kazimierz Warylak.  

 
Projekt porządku obrad: 

           1. Otwarcie sesji: 

    a/ stwierdzenie quorum 
    b/ przedstawienie porządku obrad 

 
           2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

  3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 
 

 4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  
 
5. Informacja o stanie oświaty w gminie Kamień Krajeński w roku 

szkolnym 2017/2018 oraz stan przygotowań do rozpoczęcia nowego 
roku szkolnego 2018/2019.  
     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 

                b/ dyskusja 
 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński. 
     a/ wprowadzenie do tematu – Komendant Powiatowy Policji             

                b/ dyskusja 
 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Kamień Krajeński, informacji o przebiegu 
wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury                

i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej oraz 
informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za                
I półrocze 2018 r. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 
                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr XL/253/2018   
 
8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 
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     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik                           

                b/ dyskusja 
     c/ podjęcie uchwały Nr XL/254/2018   

 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński 

na rok 2018.   
     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik             

                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr XL/255/2018   
 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 

sfinansowanie zadania pod nazwą „Budowa sieci kanalizacji 
sanitarnej grawitacyjnej i tłocznej wraz z przyłączami, tłoczniami, 

przepompowniami i liniami zasilania energetycznego w miejscowości 
Płocicz". 
     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik 

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XL/256/2018   
 

11. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad 
nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 
                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XL/257/2018   

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania 
miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 
Gminy Kamień Krajeński. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 
                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XL/258/2018   

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu 

głosowania.   
     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 

                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr XL/259/2018   
 

14. Odpowiedź na interpelacje. 

 
15. Zapytania i wolne wnioski.   

       
K. Warylak – w związku z rozbieżnymi zdaniami na komisjach odnośnie 
zmiany uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania 
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i obciążania nieruchomości, wycofujemy ten punkt z porządku obrad, celem 

dalszych prac w komisjach nad tym projektem uchwały. Zmianie ulega 
zatem dalsza numeracja uchwał.  

 
Porządek obrad uwzględniający wykreślenie punktu 11 dotyczącego zmiany 
uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości:  
           1. Otwarcie sesji: 

    a/ stwierdzenie quorum 

    b/ przedstawienie porządku obrad 
 

           2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 

  3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 

 
 4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

 
5. Informacja o stanie oświaty w gminie Kamień Krajeński w roku 
szkolnym 2017/2018 oraz stan przygotowań do rozpoczęcia nowego 

roku szkolnego 2018/2019.  
     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 

                b/ dyskusja 

 
6. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński. 
     a/ wprowadzenie do tematu – Komendant Powiatowy Policji             

                b/ dyskusja 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Kamień Krajeński, informacji o przebiegu 
wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury                
i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej oraz 

informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za               
I półrocze 2018 r. 
     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XL/253/2018   

 
8. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 

     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik                           
                b/ dyskusja 

     c/ podjęcie uchwały Nr XL/254/2018   

 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński 
na rok 2018.   
     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik             
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                b/ dyskusja 

                c/ podjęcie uchwały Nr XL/255/2018   
 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 

sfinansowanie zadania pod nazwą „Budowa sieci kanalizacji 
sanitarnej grawitacyjnej i tłocznej wraz z przyłączami, tłoczniami, 
przepompowniami i liniami zasilania energetycznego w miejscowości 

Płocicz". 
     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik 

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XL/256/2018   
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie 
Gminy Kamień Krajeński. 
     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 

                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XL/257/2018   
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu 
głosowania.   

     a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 
                b/ dyskusja 
                c/ podjęcie uchwały Nr XL/258/2018   

 
13. Odpowiedź na interpelacje. 

 
14. Zapytania i wolne wnioski.   

 

 Radni jednogłośnie 15 głosami za przedstawionym porządkiem obrad.  
 
Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 
 Radni jednogłośnie 15 głosami za przyjęciem protokołu z poprzedniej 

sesji.  
 
Ad. 3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 

 
E. Wiese – między Dużą Cerkwicą, a Dąbrówką na łuku drogi zrobiła się 
niebezpieczna wyrwa. Pani sołtys kilka razy już też interweniowała. Zrobił się 

tam taki głęboki lej.  
 Druga sprawa to zakrzaczenia, ponieważ ta ulica tak nam się zwęża, że 

wyminięcie się dwóch samochodów to jest kłopot, a co dopiero z maszyną 
rolniczą.   
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E. Stryszyk – ja tę sprawę powtarzam już kolejny raz. Chodzi o drogę 

gminną, która prowadzi od nas ze wsi do drogi krajowej. Jest to koło Pana 
sołtysa. Zgłaszałem to już wiosną. Prosiłem o załatanie. Niestety do dzisiaj 

nie jest to zrobione.  
 Prosiłem też, aby uhonorować Pana Kłosa za zajęcie drugiego miejsca 
w Mistrzostwach Europy w podnoszeniu ciężarów. Obiecano mi, że będzie to 

na wakacyjnej sesji.  
 
W. Głomski – na kolejnej sesji to będzie. 

 
E. Stryszyk – czyli zostałem wprowadzony w błąd. 

 
W. Głomski – to ja przepraszam.  
 

E. Stryszyk - jeszcze jedna sprawa. Od bloków tam gdzie jest ta inwestycja 
jest takie miejsce, że jak popada deszcz to jest kałuża, że nie idzie nią 

przejechać. Niech inwestor, który tam robi wrzuci coś w tę dziurę.   
 
K. Kiedrowicz – mam pytanie odnośnie chodnika w Jerzmionkach. Obiecał 

mi Pan na sesji w czerwcu, że w lipcu czy w sierpniu coś tam się zacznie. Do 
dzisiaj nic tam się nie dzieje.  
 Druga sprawa to termoilozacja budynku w Nowej Wsi. Zbliża się jesień 

więc czas, żeby to było zrobione.  
 Jeszcze jedno pytanie odnośnie budynku po Agencji na osiedlu                   

w Obkasie. Czy coś więcej w tej sprawie jest zrobione?    
 
L. Kalla – droga łącząca naszą drogę przez wieś z boiskiem szkolnym. 

Należałoby to wyrównać. Nawierzchnia, która jest z tego białego tłucznia ona 
się bardzo kurzy i jest to utrudnieniem dla osób poruszających się. Może 

nawieźć pokruszony asfalt, który będzie pozyskany z robienia tych 
lewoskrętów i utwardzić.   
 Druga sprawa to utwardzenie miejsca przy szkole na parking. Jak 

pada to trudno tam wjechać. Chyba, że wyznaczyć jakieś miejsce gdzie 
rodzice będą mogli te samochody zostawić.      
 

T. Dysput – korzystając z obecności pracowników urzędu proszę Pana 
Burmistrza, żeby naprawili szkody po nawałnicy, te wyrwane polbruki przy 

przystanku. Dałoby radę? To już rok minął.  
 
J. Wróblewski – modernizacja drogi Małe Osady. Każdy wie jak ta droga 

zawsze wygląda. Jest odpowiednia pogoda to mogłaby być już ta 
modernizacja. Jest odpowiedni czas na to.  
 Druga sprawa to kiedy nastąpi budowa tej naszej nieszczęsnej 

świetlicy w Zamartem? Jest to już 18 lat. Tracę już cierpliwość i zaufanie. 
Tych obiecanek mam już po same uszy. Chciałbym teraz konkretów. Ja już 

nie chcę więcej obiecanek bo tych obiecanek naprawdę jest już dosyć.  
 Trzecia sprawa to przedstawić takie sprawozdanie odnośnie 
wykonanych inwestycji, ale to sprawozdanie, żeby było sporządzone 
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poszczególnymi sołectwami. Wpisać czy przez tę 4-letnią kadencję zostało coś 

w danej miejscowości zrobione czy nie. Ostatnio to było tak ogólnikowo i nic 
z tego nie wynikało.      

 
Ad. 4. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

  
 Informacja z działalności w okresie międzysesyjnym - w załączeniu do 

protokołu z sesji. 
 

 Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad.  
   

Ad. 5. Informacja o stanie oświaty w gminie Kamień Krajeński w roku 
szkolnym 2017/2018 oraz stan przygotowań do rozpoczęcia nowego 
roku szkolnego 2018/2019. 

 Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 
Krajeńskiego – Wojciech Głomski.  

 
J. Kucharski – z przedstawionych materiałów wynika, że są 2 problemy – 
autobus szkolny i budowa boiska wielofunkcyjnego przy szkole podstawowej 

w Kamieniu Krajeńskim. Mówi się, że Rada ma się pochylić. Nie jest nigdzie 
powiedziane jakie są to pieniądze. Są robione jakieś kalkulacje i myślę, że 
coś wiadomo.  

 
W. Głomski – będzie to około pół miliona złotych. 

 
U. Brycka – chyba za mało. Nawet 600.000 zł gdyby miałby być nowy.  
 

W. Głomski – myślę, że trzeba pochylić się nad nowym taborem.  
 

U. Brycka – odnośnie boiska dysponujemy projektami. Pan Dyrektor szkoły 
zlecił wykonanie takich projektów. Myślę, że najistotniejsze byłoby 
przygotowanie boiska do piłki nożnej ze sztuczną nawierzchnią. W okresie 

wiosennym i jesiennym jest tam grzęzawisko. Jest to koszt około 300.000 zł. 
Aby wykonać to zadanie musi być m.in. przełożenie kanalizacji. Myślę, że 
należałoby to planować w granicach 400.000 zł.  

 
W. Głomski – przed rozpoczęciem inwestycji trzeba najpierw wszystko 

uporządkować.  
 
J. Kucharski – na kiedy jest to przewidziane? 

 
W. Głomski – musimy najpierw zobaczyć jak będzie kształtował się budżet.   

 
J. Kucharski – czy sala zabaw w szkole służy jako sala zabaw czy jako sala 
lekcyjna?  

 
S. Borlik – Dyrektor szkoły w Kamieniu Krajeńskim - ze względów 
bezpieczeństwa i tego, aby pomieścić uczniów w budynku głównym przy ul. 
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Szkolnej 3 bawialnia będzie musiała służyć jako sala dla przedszkolaków.             

W jakimś stopniu ograniczy to dostępność tej bawialni. Nie wykluczam też 
korzystania w jakimś czasie z tej sali. Sala przeznaczona głównie będzie na tę 

część dydaktyczno-edukacyjną. Proponowałem różne wersje przygotowania 
tego roku szkolnego, ale ostatecznie skończyło się na takiej decyzji. 
 

J. Kucharski – czy to, że będą dodatkowo 2 klasy 7 nie spowoduje zbyt 
dużego ścisku w tej szkole i tego, że znacznie pogorszy się komfort?      
 

S. Borlik – chcieliśmy ograniczyć przebywanie dzieci w centrum gdzie dzieci 
chodziły po mieście zamiast przebywać w szkole. Związanych było z tym dużo 

incydentów. Większość rodziców i dzieci zdecydowała, aby nauka odbywała 
się w budynku głównym więc zrobiło się trochę ciaśniej, a bawialnia 
wykorzystana jest na salę przedszkolną. Niektóre zajęcia będą musiały się 

również odbywać w stołówce. Moja propozycja była taka, aby klasy 1-3 
przenieść do budynku przy ul. Sępoleńskiej, ale jednak do tego nie doszło.  

 
A. Atamański – w kwestii zakupu autobusu czy nie byłaby tańsza forma 
leasingu lub wynajęcia jakiegoś przewoźnika zewnętrznego?   

 Korzystając z okazji, że jestem przy głosie chciałbym podziękować 
kadrze pedagogicznej za bardzo wysokie wyniki nauczania. Państwu 
dyrektorom za sprawne zarządzanie placówkami. Dziękuję również w imieniu 

naszej całej komisji oświaty.   
 

J. Steinborn – kończy się kadencja i na pewno w przyszłym roku spotkacie 
się z innym składem Rady. Dlatego w imieniu wszystkich Radnych 
chciałabym podziękować Państwu za stan naszej oświaty, ponieważ osobiście 

myślę, że nie jest źle. Mamy dobrą bazę, która na pewno będzie dalej 
rozwijana. Z przedstawionej informacji wynika, że mamy dobrą kadrę. To 

wszystko powoduje, że oświata funkcjonuje mimo problemów, które macie 
Państwo każdego dnia do pokonania. Gratuluję jeszcze raz wyników i tego co 
dotychczas zostało zrobione. Chciałabym życzyć sukcesów i satysfakcji, 

ponieważ jest to trudny zawód i wielkich rzesz wdzięcznych uczniów i ich 
rodziców.   
 

St. Drogoś – ponad 100 uczniów w przedszkolu i coś fajnego tam się dzieje,  
a mianowicie drzwi otwarte dla przyszłych uczniów, przedszkolaków. Bardzo 

fajna inicjatywa. Dziecko może w wakacje pójść i oswoić się z nową sytuacją. 
Kiedyś przedszkole było przy ul. Sępoleńskiej. Te dzieci byłyby osobno. Nie 
wiem czy jest to dobry czy zły pomysł. Zmieni się władza i zmieni całą 

sytuację w oświacie.  
 Odnośnie autobusu Komisja Rewizyjna sprawdzała niedawno stan 
oświaty i jednocześnie stwierdziła, że autobusy nadają się do wymiany. 

Przyszła Rada będzie musiała zająć się tym tematem. Jest to poważny 
problem i należy się nad tym głęboko zastanowić.  
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U. Brycka – są tutaj Panowie Policjanci i żeby nie było tak, że autobusy nie 

są bezpieczne. Na dzień dzisiejszy są po przeglądach i spełniają jeszcze 
wymogi ich użytkowania.   

 Odpowiadając na pytanie Pana Atamańskiego dobrze jest, żeby                     
w gminie była chociaż część własnych autobusów. Jak wynajmuje się 
autobusy to w zależności od kwot wchodzi się albo w zapytanie ofertowe albo 

w przetarg i różnie to bywa. Dzieci korzystają z autobusów podczas zawodów 
sportowych. Są to tzw. koszty własne. Z mojej obserwacji wynika, że dobrze 
jest mieć własny autobus w gminie. Te autobusy są dobrze wykorzystane.   

 
S. Borlik – chciałbym podziękować za zauważenie pozytywnych spraw 

związanych z funkcjonowaniem naszej placówki oświatowej. Cieszę się, że 
takie słowa padają. Ciężko jest zarządzać placówką rozmieszczoną                      
w 2 budynkach. Staramy się jednak stwarzać jak najlepsze warunki. Jest 

dobrze, ale w przyszłości baza szkolna i przedszkolna powinna ulec zmianie.  
 Z kolei modernizacja boisk to była już od wielu lat taka moja wizja. 

Myślę, że wszyscy zasługują na to, aby to boisko spełniało odpowiednie 
standardy. Obecnie stan boisk uniemożliwia w pewnych okresach 
korzystanie z nich. Robimy co możemy. Prosiłbym o pozytywne przychylenie 

się do sprawy modernizacji boiska. Może to być nawet podzielone na etapy.     
 
A. Atamański – czy zakup autobusu w formie leasingowej umożliwia gminie 

odzyskanie VAT-u?  
 

P. Gustyn – kwestie odliczania VAT-u zostały bardzo ucięte przez 
Ministerstwo Finansów. Jeżeli chodzi o zakup autobusu w formie leasingu to 
raty byłyby częściowo owatowane. Licząc proporcje i dochody z tego tytułu 

byłoby to poniżej 1% jak nie mniej. Autobus musiałby dowozić inne dzieci 
gdzie wystawiane byłyby faktury. Autobus wykorzystywany byłby głównie do 

własnych celów czyli nie prowadziłby czynności opodatkowanych. W tym 
momencie ta kwota byłaby groszowa.   
 

A. Atamański – można po pewnym czasie oddać autobus i wziąć nowy.  
 
E. Węglewski – jestem Przewodniczącym Rady Rodziców w szkole 

podstawowej w Kamieniu Krajeńskim. Zwiększając liczbę uczniów w tej 
szkole może być więcej różnych zdarzeń losowych. Prosiłbym osoby, które 

będą przygotowywały budżet, aby pomyśleć nad tym i przenieść dzieci 
szkolne 1-3, a w perspektywie czasowej również przedszkole. Sens traci 
szkoła gdzie jest stołówka częściowo zajęta na klasę. Jest wyposażona 

bawialnia, ale tam też jest klasa. Opamiętajmy się wreszcie. Pomyślmy                  
o bezpieczeństwie uczniów. Nauczyciele 1-3 byliby w jednym miejscu. Nie  
musieliby biegać między jednym budynkiem, a drugim. Mówimy tu                         

o dzieciach i ruchliwej drodze. Zróbcie to raz, a dobrze. Trzeba wykorzystać 
to co postawili poprzednicy. Na dzień dzisiejszy wszyscy siedzą w jednym 

budynku. Bez sensu. 
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W. Głomski – chciałbym się odnieść do kupna autobusu i do tego, co 

powiedział Pan Węglewski. Wcześniej autobus kupowaliśmy częściowo za 
swoje środki i częściowo z kredytu. Jeżeli chodzi o nowy autobus, to 

uważam, że powinniśmy go zakupić. Odnośnie spraw oświatowych, trzeba po 
prostu usiąść w zespole i wybrać najlepszy wariant.   
 

Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad.  
 
Ad. 6. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński. 
 W/w informację przedstawił Kierownik Posterunku Policji                       

w Kamieniu Krajeńskim – Maciej Żuchliński. 
 
J. Wróblewski – w Zamartem podczas okresu natężonego ruchu nie ma 

możliwości przejścia przez drogę. Raz czekałem chyba 40 minut.  W końcu 
wkroczyłem na jezdnię, ale żaden samochód się nie zatrzymał i musiałem się 

cofnąć. Uważam, że powinny być większe kontrole skoro jest takie natężenie 
ruchu. Pomimo ograniczenia prędkości samochody jeżdżą 80 czy 90 km/h. 
 

M. Żuchliński – zajmiemy się tą sprawą.  
 
J. Wróblewski – najgorsze nasilenie jest w sezonie letnim.  

 
M. Żuchliński – dobrze, że już się kończy, ale informacja musi zostać 

przekazana. 
 
J. Steinborn – poproszono mnie, żeby poruszyć sprawę koszy na śmieci                    

i ławek, których nie ma. Udałam się do Urzędu i tam mnie poinformowano, 
że cokolwiek się postawi, jest wrzucane do jeziora. Ławki trzeba chyba będzie 

wstawić betonowane. Jest dewastacja tych rzeczy. Myślę, że jest to sygnał dla 
policji, żeby bardziej to patrolować. Ja nie mówię, żeby wsiadać w auto                   
i jeździć, ale tak spacerkiem kiedy jest ładna pogoda, pod wieczór czy nawet 

w godzinach nocnych, żeby się przejść skoro występuje tu taki problem. 
Gmina nie jest w stanie nadążyć z ciągłą wymianą tych ruchomych rzeczy. 
 

M. Żuchliński – postaramy się wysłać tam służby. Mam też nadzieję, że wieść 
o tym się rozniesie i takich sytuacji będzie mniej. 

 
K. Kiedrowicz – mam dwa pytania. Pierwsze, czy posterunek będzie działał 
całodobowo? Drugie, czy budynek będzie całkowicie wykorzystany przez 

policję? 
 
M. Żuchliński – w kwestii wykorzystania budynku właścicielem budynku jest 

Burmistrz. My korzystamy z parteru tego budynku. Jest 7 policjantów. Nie 
da się tego zorganizować, żeby posterunek działał 24 godziny na dobę, nie 

przy takim stanie osobowym jaki jest obecnie. W miarę możliwości staramy 
się, żeby posterunek był czynny jak najdłużej. 
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W. Głomski – jeżeli chodzi o wykorzystanie drugiej części obiektu, mamy tam 

wodę, prąd i wszystkie inne media. Teraz pozostaje tylko kwestia 
otynkowania. Myślę, że będzie można to wykonać w okresie zimowym                     

i przygotować tak, żeby Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, mógł               
z niego korzystać i swoje zajęcia tam odbywać. Na komisje zaprosimy Panią 
Dyrektor MGOPS, żeby wszystko wyjaśniła.   

 
A. Atamański – mam prośbę od mieszkańców, żeby ograniczyć prędkość na 
ulicy Chojnickiej, zwłaszcza w tym miejscu gdzie jest przejście dla pieszych   

w okolicy dyskontu Biedronka. Rozpoczynający się rok szkolny spowoduje 
wzmożony ruch młodzieży szkolnej. Prośba do Pana, żeby na odpowiednim 

szczeblu organizacyjnym przekazać tę prośbę mieszkańców o ograniczenie 
prędkości. Niech to będzie do czasu wybudowania obwodnicy. 
  

M. Żuchliński – postaramy się. Wyślemy pismo w tej sprawie.  
 

K. Warylak – dziękuję za przedstawienie informacji w tej sprawie. 
 
Następnie ogłoszona została 20 minutowa przerwa.  

 
Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Kamień Krajeński, informacji o przebiegu 

wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury                
i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej oraz informacji 

o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 
2018 r. 
 

Ad. a/ wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz – Wojciech Głomski.    
 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz 
Warylak odczytał uchwałę Nr 3/I/2018 Składu Orzekającego Nr                            
1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 sierpnia 2018 r. 

w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Kamienia Krajeńskiego 
informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kamień Krajeński za                  
I półrocze 2018 r.   

 
Ad. b/ dyskusja 

 
J. Wróblewski – wykonanie budżetu 30% za to półrocze nie było ciekawe. 
Bardzo mało, a za 2017 r. 65%. Też nie było rewelacji. Nie wiem czy do końca 

roku wykonamy te inwestycje w 70%. To wszystko będzie uzależnione od 
warunków, od jesiennej pogody.  
 Następna sprawa to droga. Chodzi mi o Małe Osady. Tutaj napisane 

jest, że w dniu 4 maja 2018 roku podpisana została umowa na zadanie 
modernizacja drogi dojazdowej. Są to 3 miesiące i tam praktycznie nic się nie 

dzieje. Ja sobie nie wyobrażam remontu tej drogi zimą jak to było w tym 
roku. Tam przecież jest bagno. Przez 3 miesiące od podpisania umowy żeby 
nic się nie działo? Chodzi też o długość tej drogi. Jest tam 880 metrów. Na 



11 

 

końcu tej drogi mieszka 2 największych gospodarzy. Uważam, że te 150 czy 

200 metrów należy zrobić im do końca. Od tego jednego odbierają mleko,                
a drugi ma byki. Są to najwięksi gospodarze na tej ulicy, którzy mieszkają na 

samym końcu. Uważam, że to jest zły pomysł nie zrobić im do końca tej 
drogi.  
 

W. Głomski – dofinansowanie do tej drogi jest do 850 metrów. W wyniku 
przetargu, który się odbył zrobimy kilometr. Pan Wróblewski martwi się, ale 
ci gospodarze dojadą asfaltem. W maju została podpisana umowa, natomiast 

przygotowanie techniczne, projekt, pozwolenie na budowę itd. to trochę trwa. 
Nie wiem czy miał Pan kiedyś do czynienia z jakąś inwestycją budowlaną                

i jak długo trzeba załatwiać dokumentację? Myślę, że mówiłby Pan inaczej. 
Mam nadzieję, że pod koniec września lub na początku października zostanie 
to wykonane.  

 
P. Gustyn – na dzień dzisiejszy mamy wydatkowane 61% inwestycji. Panie 

Wróblewski, już mamy prawie plan roczny. Tutaj nie jest liczona jeszcze 
droga prawie następny milion. Faktury, które do dnia dzisiejszego zostały 
zapłacone wynoszą 4.816.000 zł.  

 
J. Wróblewski – ale my rozpatrujemy do 30 czerwca, takie mamy materiały             
i wykonanie jest 30%.  

 
P. Gustyn - Pan mówił o zagrożeniu wykonania zadań i dlatego wskazałem 

jak to na dzień dzisiejszy wygląda.  
 
J. Wróblewski – ale do 30 czerwca było wykonanie 30%.    

 
Ad. c/ Uchwała Nr XL/253/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim                

z dnia 30 sierpnia 2018 roku w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Kamień Krajeński, informacji o przebiegu 
wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury                          

i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej oraz informacji                  
o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za I półrocze 2018 r. 
 

     Głosowanie: Radni obecni na sesji głosowali 13 głosami za przyjęciem 
informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kamień Krajeński, 

informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej 
oraz informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej za                 

I półrocze 2018 r. 
Głosy przeciw – brak  
Głosy wstrzymujące się – 2 (K. Kiedrowicz, J. Wróblewski)  
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Ad. 8. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.   
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 
 

Uchwała Nr XL/254/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia               
30 sierpnia 2018 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński podjęta została w następujący 
sposób: 
14 głosów za 

  1 głos wstrzymujący się – K. Kiedrowicz 
 
Ad. 9. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.   
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 
 

Uchwała Nr XL/255/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia                
30 sierpnia 2018 r. zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2018 podjęta została w następujący sposób: 
14 głosów za 

  1 głos wstrzymujący się – K. Kiedrowicz 
 
Ad. 10. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na sfinansowanie zadania pod 

nazwą „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej i tłocznej wraz 
z przyłączami, tłoczniami, przepompowniami i liniami zasilania 
energetycznego w miejscowości Płocicz". 

    
Ad. a/ wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik – Piotr Gustyn.    
 

Ad. b/ dyskusja  

 
Brak dyskusji w przedmiotowej sprawie.  

 
Ad. c/ Uchwała Nr XL/256/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim            
z dnia 30 sierpnia 2018 r. zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na sfinansowanie zadania pod 

nazwą „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej i tłocznej wraz 
z przyłączami, tłoczniami, przepompowniami i liniami zasilania 
energetycznego w miejscowości Płocicz". 

      Głosowanie: Radni obecni na sesji głosowali 14 głosami za zmianą 
uchwały Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim w sprawie zaciągnięcia 
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pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej na sfinansowanie zadania pod nazwą „Budowa sieci kanalizacji 
sanitarnej grawitacyjnej i tłocznej wraz z przyłączami, tłoczniami, 

przepompowniami i liniami zasilania energetycznego w miejscowości Płocicz". 
 Głosów przeciw – brak 
 Głosów wstrzymujących się – 1 (K. Kiedrowicz) 

 
Ad. 11. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 
Krajeńskiego – Wojciech Głomski.  

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

przedstawił projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XL/257/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia               
30 sierpnia 2018 r. w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży 
i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Kamień Krajeński 
podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.  
 

Ad. 12. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 
Krajeńskiego – Wojciech Głomski.  
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
przedstawił projekt uchwały. 

 
Uchwała Nr XL/258/2018 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia               
30 sierpnia 2018 r. w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania 
podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.  
 

Ad. 13. Odpowiedź na interpelacje. 
 
W. Głomski – Pani Ewa Wiese zgłosiła sprawę dziury w drodze z Dąbrówki do 

Dużej Cerkwicy. Rzeczywiście jest wyrwa. Zostanie to zgłoszone do Zarządu 
Drogowego w Sępólnie Krajeńskim.  
 Odnośnie spraw poruszonych przez Pana Stryszyka, postaramy się             

w najbliższym czasie o załatanie dziur w drodze. Jeżeli chodzi o Pana Kłosa 
to chciałbym wyjaśnić, że był u nas w Urzędzie z trenerem. Na następnej 

sesji będzie przedstawiane sprawozdanie odnośnie sportu i pojawi się na niej 
Pan Kłos, którego uhonorujemy. 
 Sprawami poruszonymi przez Pana Kiedrowicza chciałbym podkreślić, 

że chodnikami w Zamartem i Jerzmionkach interesują się sołtysi. Mam 
nadzieję, że zostanie wykonane Witkowo i Zamarte oraz rozpocznie się 
inwestycja w Jerzmionkach. Odnośnie Nowej Wsi Pani Sołtys również jest na 

bieżąco.  
Odnosząc się do sprawy budynku w Obkasie mam nadzieję, że 

będziemy mogli wydzierżawić go na rzecz społeczeństwa Obkas.  
Pani Lidia Kalla zgłosiła sprawę drogi w Płociczu. Przekażemy tę 

sprawę do Dyrektora Eckerta.  



14 

 

W Dąbrówce Pani Wiese monitoruje uszkodzenia. Rozpoczęliśmy 

naprawę chodnika.  
Wyjaśniona została już sprawa drogi, o której mówił Pan Wróblewski. 

Odnośnie świetlicy w Zamartem mam nadzieję, że zgłosi się firma. 
Wiemy jak trudno jest z wykonawstwem. Mam nadzieję, że środki, które 
mamy zabezpieczone wystarczą.  

Sprawozdanie, o które prosił Pan Wróblewski zostanie przedstawione 
na ostatniej sesji.    
 

Ad. 14. Zapytania i wolne wnioski.   
 

E. Stryszyk – Pan Burmistrz rozmawiał dziś w sprawie obwodnicy. Mam 
pytanie w sprawie drogi w Płociczu czy te lewoskręty będą budowane i kiedy?  
 I jeszcze jedna sprawa w sprawie ocieplenia części świetlicy wiejskiej              

w Dąbrowie. Czy to będzie robione? Słyszę, że rada sołecka część pieniędzy 
ma przeznaczone. Nie wiem czy to będzie w planie.   

 
W. Głomski – nie ma problemu, żeby to ocieplić tylko nie ma pracowników, 
żeby to wykonać. Jeżeli chodzi o lewoskręty w Płociczu to utknęło to na dzień 

dzisiejszy gdzieś na pół roku.  
 
J. Steinborn – na przyszłą sesję chce Pan przygotować sprawozdanie, o które 

prosił Pan Wróblewski z podziałem na poszczególne sołectwa. Przy tej okazji 
może byłoby dobrze gdyby dodał Pan również informację z pozyskanych 

środków – tak ogólnie o jakie pieniądze w tej kadencji i na jakie inwestycje 
się ubiegano, a jakie otrzymano.   
 

W. Głomski – jesteśmy w stanie to przedstawić. Istniała obawa, że nie 
jesteśmy w stanie dołożyć własnych środków do pozyskanych środków 

zewnętrznych. Taka obawa istniała. Cieszę się z tego, że udało się to w miarę 
zbilansować. Myślę, że to jest też wizerunek Rady, że tyle inwestycji zostało 
zrobionych i jest jeszcze realizowanych.  

 
J. Steinborn – jeszcze jedna sprawa. Na ten PSZOK za zgodą Rady poszło tyle 
pieniędzy. Może Pan Burmistrz zorganizowałby taki wyjazd i poprosił 

radnych? Indywidualnie byłoby raczej trudno tam się wybrać.  
 

W. Głomski – może na następnych komisjach udałoby się.  
 
L. Kalla – jakiś czas temu była u nas komisja z przedstawicielami gminy,               

z Panem Eckertem odnośnie chodnika. On jest bardzo nierówny. Wiem, że 
był nałożony jakiś termin do naprawy tego chodnika. Powiat miał dać 
materiał, a Urząd zobowiązał się do wykonania tego. Chciałabym zapytać na 

jakim jest to etapie.  
 I druga rzecz – mamy tego naszego wykonawcę sieci kanalizacyjnej. 

Tak jak Pan Stryszyk już powiedział jest taka wyrwa w drodze, ale jest też 
wiele innych rzeczy, na które uważam należałoby zwrócić im uwagę. Są 
pozarywane studzienki. Oni używają bardzo ciężkiego sprzętu. Nie mówię, że 
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to akurat oni, ale jest to osłabione, a dzieci jeżdżą rowerami. Jedną 

studzienkę nawet własnymi środkami zabezpieczył sołtys. Myślę, że na takie 
rzeczy należałoby im zwrócić uwagę i zabezpieczyć to jakimiś taśmami, żeby 

to było bezpieczne. Ewentualnie to wyrównać i zasypać później.      
 
W. Głomski – będziemy rozmawiać z wykonawcą o tych problemach. Mogę 

powiedzieć, że nie ma zgrzytów między mieszkańcami, a wykonawcą. 
Wykonawca stara się podejść do mieszkańców i rozwiązać problem 
polubownie. Na razie jest dobrze, ale gorzej będzie jesienią, ponieważ ziemia 

musi osiąść.   
 

St. Drogoś – odnośnie PSZOK-u. Mówi Pan, że jest bardzo ładnie. Musi być 
chyba ładnie, ponieważ ta brygada, która tam pracowała chyba tak się 
przyzwyczaiła, że nadal tam jest i pracuje. Czy to jest już koniec inwestycji 

czy tam będzie jeszcze coś robione? Jeżeli tylko utwardzenie placu to mija to 
się z celem. Jeżeli mają być tam składowane jakieś odpady to moim zdaniem 

muszą być one w odpowiednich boksach. Co to da, że jak będzie wysypane,   
a folia będzie fruwała za płotem do gospodarzy. Ja miałem taką sytuację, że 
latem kosząc zboże miałem sanki w hederze. Nie było to przyjemne. Na 

sankach jeszcze myślę w tym roku nikt nie jeździł. Zostało to przerzucone. 
Jak to jest już koniec inwestycji to mam wątpliwości.      
 

W. Głomski – jest to dopiero drugi etap.   
 

A. Atamański – zdaje się, że w 2012 roku nastąpiła całkowita wycinka drzew 
na ul. Strzeleckiej. Wiem, że został posadzony nowy las, który w wyniku 
warunków pogodowych usechł i posadzono nowy las. Chciałbym zapytać kto 

tym fragmentem teraz zarządza i pielęgnuje ten drzewostan, aby miał on 
szansę na nowo urosnąć.   

 
W. Głomski – gmina tym zarządza. Dwa razy było tam przycięte Nie 
pamiętam czy byliśmy w tym roku. Jeżeli nie to jeszcze wejdziemy                   

i przytniemy to co jest niepotrzebne.  
 
J. Wróblewski – jaką kwotę Marszałek przekazał na budowę tej naszej 

świetlicy? Jaka jest to kwota?  
 

W. Głomski – nie wszystkie środki, które chcieliśmy zostały zakwalifikowane. 
Ponad 50% polbruku zostało zakwalifikowane jako na wykonanie dla osób 
niepełnosprawnych, a pozostałą część polbruku będzie musiała sfinansować 

gmina. Dokładnie przekażę Panu informację na następnej sesji.  
 
J. Wróblewski – czy coś już z tych pieniędzy przyszło czy jeszcze nie?  

 
W. Głomski – mamy promesę, a jeżeli mamy promesę to ruszamy                          

z ogłoszeniem przetargu. Jest to zatwierdzone.  
 
J. Wróblewski – mam nadzieję. 
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B. Januszewski – czy my jesteśmy na sesji czy dzisiaj było jakieś luźne 

towarzyskie spotkanie? Wszystkim się ta luzacka atmosfera udzieliła. Mi to 
bardzo przeszkadzało. Nie wiem czy to się tak ta wakacyjna atmosfera 

udzieliła.  
 
T. Kalla – sołtys wsi Płocicz - wczoraj było zebranie wiejskie. Nie odpowiedział 

Pan na pytanie odnośnie chodnika. W czerwcu wniosek wpłynął do Zarządu 
Drogowego w Sępólnie Krajeńskim. Był ustalony termin. Obsuwają się 
obrzeża, kostki się zapadły. Do tego ta studzienka. Urząd miał dać 

pracowników.  
 Druga sprawa to wycinka asfaltu w związku z kanalizacją. Czy będą 

łatane tylko te fragmenty czy cały dywanik?    
 
W. Głomski – myślę, że cały dywanik, ale dokładnie tego nie wiem. 

Zapraszam do urzędu. Sprawdzimy to.   
 Odnośnie chodnika samo wykonanie nie stanowiłoby problemu, ale 

chodzi o pozyskanie ludzi.  
 
K. Warylak – odnośnie ocieplenia świetlicy w Dąbrowie rozmawiałem                

z Dyrektorem MGOK. Myślę, że w tym roku już nie będzie to wykonane, ale 
ze środków soleckich będzie trzeba zakupić materiał i będzie to wykonane. 
Tak samo Witkowo. Myślę, że ten chodnik w Witkowie też będzie wykonany, 

ale ocieplenie i dach też chyba będzie trzeba zabezpieczyć środki. 
 

W. Głomski – świetlicę w Witkowie będziemy chcieli wykonać kompleksowo, 
żeby było to dobrze wykonane.    
 

Z. Żubka – sołtys wsi Mała Cerkwica – ustawić lustro w Małej Cerkwicy, 
ponieważ jest tam bardzo niebezpiecznie.  

 
K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady                   
XL Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim.  

 Dziękuję wszystkim za przybycie. 
 
Na tym obrady XL Sesji zakończono. 
 

                                                                                           
        Protokołowała                                     P r z e w o d n i c z ą c y  

/-/ Izabela Turzynska                                              Rady Miejskiej    

                                                                       /-/ Kazimierz Warylak          

 

 

 

 


